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A 2020-as év a koronavírus fertőzésveszély miatt egészen máshogy alakult, mint ahogy terveztük. A 

súlyosan-halmozottan sérült gyermekek sok esetben egyéb szervi betegségekkel is küzdenek, azért a 

vírushelyzetben a gyermekek külön figyelemben és gondoskodásban részesültek, hiszen ők nem tudják 

elmondani azt, ha bármilyen fájdalmuk, vagy kezdődő tünetük van. Az odafigyelés eredményeképp 

elmondhatjuk, hogy bár nem teljesen úgy alakult az év, ahogy terveztük, összességében jó és hasznos 

évet zárhattunk, sok hasznos tapasztalattal gyarapodva. 

1. Fejlesztő iskola  

2020. januárjától március 16-ig minden nap fogadtuk a fejlesztő iskolánkban a tanköteles korú, 

súlyosan-halmozottan fogyatékos gyermekeket, összesen 7 főt. Minden reggel iskolabusz rendszerben 

szállították a gyermekeket a támogató szolgálat munkatársai Egyesületünkbe, ahol 9.00-13.00-ig 

fejlesztő nevelés oktatásban részesültek. 3 fő konduktor, 1 fő gyógypedagógus-konduktor fejlesztette 

a gyermekeket. Minden hétfőn TSMT terapeuta is egyéni fejlesztést nyújtott a gyermekek számára, 

ahogy a programban vállaltuk; a hét többi napján a TSMT terapeuta instrukciói alapján végeztük a 

gyermekek fejlesztését. 

Március 16-tól a június 15-ig, mint minden iskolában, nekünk is digitális oktatásra kellett átállni. A 

kollégák emberfeletti erővel, kitartással és kreativitással készítették otthon a gyermekek számára a 

fejlesztő videókat; hiszen az ő oktatásuk egészen máshogy képzelhető el, mint egy átlagos iskolás 

gyermeknek. A szülők örültek, hogy a vírushelyzet alatt nem maradtak magukra, a feladatok végzéséről 

rendszeresen küldtek visszajelzést. 

2020 júliusától a szünetben egyesületünk munkatársai önkéntesen heti egy napot felajánlottak, és 

délelőttönkén fogadták „nyári iskolába” a gyerekeket, hogy a vírus teremtette helyzet miatt ne 

maradjanak ki hosszú hónapok a fejlesztésükből. A foglalkozásra a támogató szolgálat szállította a 

gyermekeket. 

2020 szeptember 01-től november 11-ig a megszokott módon, minden nap jöttek a gyermekek 

iskolába. November 11-től a fertőzésveszély miatt ismét digitális oktatásra kellett átállni, azonban ezzel 

egyidőben ügyeleti rendszert vezettünk be, ami azt jelentette, hogy a digitálisan küldött házi feladat 

mellett heti 2-3 alkalommal személyesen is megjelenhettek a gyermekek fejlesztésre. Ennek a 

rendszernek a távolságtartás volt a lényege, egy foglalkozáson így nem 5-6 gyermek, hanem legfeljebb 

3 gyermek vett egy időben részt. 

A 2020-as év a halmozottan sérült gyermekek életében nagy digitális tananyagbázist hozott létre, főleg 

videók formájában. Ezek az anyagoka jövőben is hasznosak lesznek, ha egy halmozottan sérült gyermek 

műtét miatt maradt ki eddig az iskolából, otthonra nem tudtunk feladatokat küldeni. A jövőben ebben 

az esetben digitálisan tudunk a családoknak segíteni. 

II. Korai fejlesztés 

A védőnői szolgálattal 2020-ban továbbra is zajlottak a korai fejlesztő szűrővizsgálatok. Megkésett 

mozgás-beszéd, értelem észlelésekor SEED vizsgálatot végeztünk 31 főnél. Több esetben a fejlesztés 

után ismételt vizsgálat történt, amely minden esetben fejlődést igazolt! 



Korai fejlesztés területén kifejezett figyelmet fordítottunk a Családok Átmeneti Otthonában élő 

gyermekekre, egy down szindrómás kisfiú, és 5 fő megváltozott fejlődésmenetű gyermek kapott az 

otthonból gyógypedagógiai fejlesztést. 

DSGM kezelésen 1 halmozottan sérült kislány, 1 Marfan szindrómával vizsgált kisfiú, és több, mint 30 

tónus és szimmetria eltéréssel rendelkező csecsemő és kisded vett részt. A korai fejlesztéshez a 

pályázati forrásából 2db összecsukható tornamatrac, gyermek ülőke és gumiszalag került 

megvásárolásra. 

A pályázati projektet a megváltozott helyzet (vírus) ellenére megvalósítottuk. 

Némi átcsoportosítást a tavaszi karantén időszak miatt történt, amikor nem tudtuk fogadni a 

halmozottan sérült gyermekeket. A szállításra 90.475Ft-al kevesebbet költöttünk, majd a tavaszi 

korlátozások feloldása után ezt az összeget gyógypedagógiai fejlesztésre fordítottuk. A 

költségátcsoportosítás a gyermekek érdekében, a kimaradt időszak pótlása miatt történt meg. 

 

Százhalombatta, 2021. január 14. 

 

 

                                                                                                                       Schmidt Mónika 

                                                                                                                               elnök 

 

 

 


